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1. Haridusasutuste juhtide ettekanne hetkeolukorrast oma asutuses

Ettekandega esines Antsla Gümnaasiumi direktor Katrin Martinfeld.
Õppeaasta 2018/19 ülesanded:

 HEV õpilaste toetamine on mitmekülgne, iga õpetaja arvestab erinevate õpilaste 
vajadustega. Eriline rõhk andekal õpilasel ja tema vajadustest lähtuval õppel, selle 
arendamisel.

 Ainetund on kvaliteetne ja ärajäävate tundide arv on minimaalne.
 Kooli maine tõus on saavutatud läbi koostöö erinevate huvigruppidega.
 Kõik kooli töötajad järgivad ühtseid nõudeid õppe- ja kasvatustöös ning on õpilastele 

eeskujuks heade kommete ja viisaka käitumisega.
 Kooli õppekava ainekavad on täiendatud ja ettevõtlikkuse teema ning lõiminguprojektid on

leidnud oma loomuliku koha õppetegevuses. Lõimingute planeerimine on süsteemne ja 
õigeaegne.

 Loodusteadusliku hariduse väärtustamine ja selle õppeks parimate vahendite leidmine.  



 Koostöö arendamine piirkonna koolidega.
 Kooli personal tegeleb teadlikult ja süstemaatiliselt kiusamise ennetamise ja lõpetamisega. 

Koolis on välja töötatud tegevuskava KiVa rakendamiseks.
 Kooli personal pöörab kogu õppeaasta jooksul õpilaste tähelepanu liikumise vajalikkusele, 

seostele tervise ja õpitulemustega ning integreerib liikumise õppetöösse.
 Sisehindamise aruande koostamine ja esitamine Ettevõtlik kool hõbetaseme saavutamiseks.
 Kultuuripärandi väärtustamiseks osalemine XXVII üldlaulu- ja XX tantsupeol. 

1. Õpilased.
1.1. Õpilaste arv on 294 1. septembril 2018, klassikomplektide arv 20. Muutus on aasta 

lõikes olnud võrreldes 1. jaanuari 2018 seisuga 12  õpilase võrra, seoses õpilaste arvu 
suurenemisega sügisest 5. klassides jagasime 1. septembrist 2018 klassi kaheks 
eraldiseisvaks klassiks.

1.2. Pikapäevarühmas oli kevadel 85 õpilast, see oli 4 rühma, sügisest 2018 on 98 
õpilast ja 5 rühma. Õpilastele pakutakse täiendavat lõunasöögi võimalust, mida kasutab 
121 õpilast. Toiduraha tasub iga pere ise. 

1.3. Ringide tegevusest 2018 aastal. Kool on hästi esindatud spordis, laulu ja tantsuga, 
olümpiaadidel osalemine on hea. Osalejaid on ja tulemused on samuti head. Uutest 
ringidest on väga populaarsed puiduring, robootika, meedia, keraamika, metsaring, NK 
(33) ja KT (20) tegevus. Hästi toimiv on TORE ring, sel on ka väga õige juhendaja.

1.4. Hariduslike erivajadustega õpilaste toetamine. Koolis töötavad HEV koordinaator, 
logopeed, sotsiaalpedagoog, 2 abiõpetajat, 3 tugiisikut, klassiõpetajad osutavad õpiabi 
tunde. 1. jaanuarist on tugiisikud meie kooli töötajad. Sotsiaalseid probleeme on palju. 
Tugiisikud teevad head tööd. Sotsiaalpedagoog on tõhus, tihe koostöö on lastekaitsetöötaja 
ja Rajaleidja keskusega.

Toetatud õpilaste hulk 2018 aastal on suurenenud, 64 õpilast said üldist tuge (logopeediline abi, 
õpiabi tunnid); 9 õpilasele oli tagatud tõhustatud tugi (õppimine individuaalse õppekava järgi); 
9 õpilast said erituge, (st nad õppisid lihtsustatud õppekava alusel väikeklassis või olid üks-ühele 
õppel).

1.5. KiVa (kiusamisvaba kool) ennetustöö (ja Koolitus ,,Hooliv turvalisus - toimetulek 
vägivaldse käitumisega" Jürgen Rakaselg,) KiVa veebikoolitus. 1.-6. kl toimuvad ennetustöö tunnid, toimus
seminar lapsevanematele, koolitusele õpetajatele. KiVa meeskond töötab, kool ei ole kindlasti absoluutselt 
kiusuvaba, aga see on meie kooli prioriteetne valdkond ja alati tähelepanu all. Sel kevadel vastatakse 
küsitlusele ja sügiseks saame teada ka tagasiside esimese aasta tulemuste kohta. 

Projektitöö

Ettevõtlik kool. 
Ettevõtlik Kool baastaseme tunnistus kehtib 31.12.2020. Sel õppeaastal teeme siseanalüüsi, et 
taotleda koolile Ettevõtlik kool hõbetaset. Me oleme tublisti toimetanud ja väärime sellist 
tunnustust. Sisehindamise aruande kirjutamine annab meile ka tagasisidet nende puuduste kohta, 
millega me peaksime enam tegelema. Hõbetasemele kandideerimine kohustab meid ka tegeleda 
erinevate valdkondadega.
Ettevõtlikkuse kujundamine on meie kooli üks prioriteete. Oleme sel aastal koolitanud õpetajaid 
minifirmade teemadel ja esimesed minifirmad on tööle asunud.
Õpetajad vaimustavad asjadest rohkem, kui õpilased.

Liikuma kutsuv kool. Meie kooli liitumine programmiga "Liikuma kutsuv kool" on elavdanud 
meie kooli tegevusi väga paljudes valdkondades. Olulised positiivsed muutused on: 
koolikorralduslikud muutused (paaristund, liikumisvahetunnid, sh õue-, mängu-, võimla-, 



tantsuvahetunnid); õpilaste ja õpetajate kaasamine ja nende tegevuskavad; siseterviserada ja selle 
arendamine; aktiivne ainetund ja lastevanemate koosolek. 
Oleme olnud aktiivsed osalema väljaspool kooli toimuvatel seminaridel, et saada uusi kogemusi, 
teadmisi ja enesekindlust. Samuti oleme ise korraldanud mitmeid kogemusseminare, lisaks need 
seminarid, mis pole olnud Liikumislabori poolt korraldatud vaid meie vastu on tuntud huvi ja meil 
on olnud võimalus oma head kogemust jagada. Möödunud aastal korraldasime 4 erinevat 
üleriigilist kogemusseminari. Jätkame erilise rõhuga õppetundide rikastamisega aktiivõppe 
meetodeid kasutades. Iga-aastase rahulolu küsitluse tulemuste põhjal saame väita, et koolirõõm on 
suurenenud kaks korda. 

 Kooliväsimus on vähenenud nii vanemate kui nooremate õpilaste seas ja koolipäeva 
liikuvamaks muutumisel on siin kanda oluline roll.

 Teise kooliastme õpilaste hüppeliselt kasvanud koolirõõm on (osalt) õuevahetunni, aga ka 
ainetundide liikumispauside teene.

 Õpetajate jt kooli töötajate osadustunne koolipäeva liikumisvõimaluste arendamisel on 
väga suur, hinnangud omavahelisele ja juhtkonnaga koostööle ja õpilasesinduse 
kaasamisele on positiivsed.

Sellel õppeaastal kirjutasime projekti SA Võrumaa Arenduskeskus
Heaolu parandavate, kestlike ja tõenduspõhiste algatuste 2018. aasta toetusvooru 
„Liikumine teeb koolipäeva rõõmsaks“ raha saime liikumisvahetundide vahendite ostuks 3280€.
Homme on klassidele üleandmise üritus, sel nädalavahetusel toimub mängujuhtide koolituslaager 
meie oma koolis.
Haridusasutuse digitaristu. Digipeegel. Digipädevuste arendamine haridusasutuses. 
Oluline on kiire interneti olemasolu, tehniliste vahendite olemasolu. Möödunud õppeaastal oleme 
saanud ProgeTiigri projekti raames 3D printeri, robootika vahendeid EGO EV3 baaskomplekt 
laadijaga 5tk 1.klasside huviringi jaoks ja algõpetuse õpetajatele matemaatika tundideks 
WeDo 2.0 baaskomplektid 8 tk, st osaleme projektis, kus 3. ja 6.klassides on 1 h nädalas 
matemaatikatund koos robotitega. Lisaks mänguväljak põrandale joone läbimise väljak, linna 
läbimise väljak, sumoplats. Elektroonika komplekt Brain Box 5tk loodusteaduslike laboratoorsete 
tööde läbiviimiseks, multimeedia arvuti värkstuppa, meediaringi jaoks head tehnilised vahendid 
kaamera, mikrofonide jne näol. Abiks on olnud riiklik huvihariduse rahastamise programm. Selle 
programmi kaudu saime koolile ka keraamikaahju.
Projekt „Nutitund igasse kooli“ oli meie kooli jaoks samuti edukas ettevõtmine. Lisaks 
materiaalsete väärtustele saime teadusagentuuri poolt meile mõeldud uurimusliku õppe koolituse.
Töötajaskonna olulisemaks vooruseks on üksmeelne kollektiiv. 
Koostöö huvigruppidega
Hea koostöö on hoolekogu, partneritega RMK, Jahimaja, lõimingutundide läbiviimiseks Antsla 
erinevad asutused ja ettevõtted. Eriline tänu Antsla Innole.

Ettekandega esines Antsla Muusikakooli direktor Jaan Tamm
Statistilised näitajad:
hetkel on koolis 55 õpilast, nendest:
- 20 klaveriõpilast; 
- 13 viiuliõpilast; 
- 8 kitarriõpilast;
- 7 löökpilliõpilast;
- 3 flöödiõpilast;
- 3 saksofoni õpilast ja
- 1 trompetiõpilane.

Muusikakoolis on 7 õpetajat.
Vajadus on üldklaveri- ja akordioniõpetaja ning ansambliõpetaja järele. 



Õppevahendid on selle õppeaastal täienenud:
- 2 uut kabinettiibklaverit klaveriõppesse;
- drum-pad`i lisamine löökpilliõpetusse - uus kvaliteet;
- alt-flöödi lisamine ansambliõppesse;
- baritonsaksofoni lisamine ansambliõppesse;
- sülearvutite lisamine solfedžo- ja noodigraafika õppesse.

Toimunud on :
- muusikakooli juubel 17. novembril;
- jõulukontsert 13. detsembril;
- orkester LIVONIA kontsert ERM`is 24. veebruaril (osales 6 õpilast);
- emakeelepäeva kontsert 14. märtsil;
- tulemas on ühiskontsert Võru maakonnaga Urvaste kirikus 4. juuni.

Eesmärgid:
- õpilaste õpimotivatsiooni tõstmine ühistegevuse kaudu - ansambliõpetuse tunnid;
- puhkpilli osakonna populariseerimine.

Koostöö:
- Antsla Gümnaasiumi ja Kuldre Kooliga õpilastele kontserdite vahendamine;
- Valga Muusikakooliga Liivimaa Noorteorkester laagrite läbiviimine;
- Võru Muusikakooliga suhete arendamine - klaverite tarne, klaveriõpilaste osalemine Mati 
Mikalai meistrikursustel Võru Maakonnas, ühine õpilaste kontsert Urvaste kirikus.

Projektorkestrid:
- Liivimaa Noorteorkestris osaleb 13 õpilast;
- Orkestris Livonia osaleb 6 puhkpilli õpilast.

Kitsaskohad:
- võimalus uudsete audiotehnoloogiliste vahenditega musitseerimiseks, millest hetkel võtab osa 3 
õpilast;
- arvutipõhise noodigraafika õppimise võimalus - hetkel kasutab 4 õpilast. 

Rahulolu küsitlus: 
- 75% vastajate lapsi läheb rõõmuga muusikakooli;
- informatsiooni kättesaadavus - 35% piisav, 35% harvem, 20% harv;
- enamus vastajatest peab erialatundi inspireerivaks ja huvitavaks;
- õpetajate hõivatus;
- õpilaste hõivatus;
- üldklaveri- ja akordioni õpetaja puudus.

Ettekandega esines Kuldre Kooli direktor Andrus Kompus
Mitmesugust tuge ja abi vajavate õpilaste arv kasvab. Hetkel on meil koolis 109 õpilast, nendest 
veerand vajab erilist tähelepanu ja abi. See tähendab, et järjest rohkem peab kooli tulema inimesi, 
kes nende lastega oskavad ja tahavad tegeleda. Uuest õppeaastast (2018/2019) tuli meile tööle 
eripedagoog, kes töötab 0,5 kohaga eripedagoogina ja 0,5 kohaga sotsiaalpedagoogina. Teenust 
osutab nii koolis kui lasteaias. Vajadus teenuse järele on palju suurem, kui üks inimene suudab.  
Suur probleem on logopeedi puudumine. Oleme otsinud logopeedi mitu aastat. Olukorrast aitavad 
välja emakeele õpetajad. 
Järgmisel õppeaastal vajame uut ajaloo õpetajat, kuna tööl olev õpetaja soovib lahkuda. 
Majanduse poole pealt on näha (kooli renoveerimisest saab 10 aastat), et vajadus on tekkinud 
majandustöölise järele, kes hoonet korras hoiaks ja jooksvat remonti teeks. 



Oleme liitunud programmiga Ettevõtlik kool. 
Lõpeb leping E-kooliga ja kaalume lepingu sõlmimist Stuudiumiga, kus on sees ka lasteaed. 
Ringide tegevus on läinud aktiivsemaks.
Hetkel käib kooli 109 õpilast, lõpetab 10 õpilast ja 2019. a septembris tuleb 1. klassi 10 õpilast, nii
et laste arv ei muutu.

Ettekandega esines Kuldre Lasteaed õppealajuhataja Kristina Absalon
Nagu direktor rääkis, on meie kõige suurem valupunkt logopeedi puudumine. Õpetajad ei oska 
panna diagnoose. Kooli eripedagoog käib ja tegeleb kõnehäiretega lastega. 
Koostöös kohaliku omavalitsusega käib praegu koolitus lastevanematele „Imelised aastad”. 
Koolieelikud osalevad projektis „Tunnen, Tean, Oskan”. 
Võrumaa Arenduskeskus esitas projekti taotlusvooru „Õpetaja toimetulek pingeolukorras” 
rahastamiseks. Projekt sai rahastuse. Osalevad 10 õpetajat Kuldre Lasteaiast ja 10 inimest Lusti 
Lasteaiast. 
Lasteaias käib 49 last, nendest 3 käivad lasteaias tugiisikuga. 
Tulemas on arenguvestlused ja rahulolu küsitlused. 
9. aprillil on Eliisa süsteemi ja 23. aprillil Stuudiumi tutvustav koolitus.

Ettekandega esines Lusti Lasteaia direktor Jüri Kiidron
Hetkeseis Lusti lasteaias
Laste arv 117, kuus rühma (sõimerühm, liitrühm ja aiarühmad)
Töötajaid 27, tugiisikuid 3, üks lapsevanem käib kahel päeval nädalas lapsega kaasas. Täitmata on 
0,5 eripedagoogi koht. 
Üldeesmärk:
Arendada lapse iseseisvust, enesekindlust, loomingulisust, kasutades selleks mängu, innovaatilisi 
metoodikaid ning erinevaid õpikeskkondi.
Rahvakultuuri traditsioonide kaudu õpime tundma oma juuri, uurime ja avastame maailma.
Koostööd teeme Antsla Gümnaasiumiga. Mängude pärastlõuna kus 11. klassi õpilased käivad 
pärast tunde lasteaias lastega mängimas. Ettevõtliku Kooli raames õpetajavahetus programm. 
Antsla Muusikakool tutvustab kord aastas erinevaid pille ja räägib õppimisvõimalustest. 
Keskkonnaspetsialist Helen Kivisillaga on olnud aasta jooksul mitmed koostöö programme. 
Valga Lasteaed Kaseke õpetajad on meil külas käinud ja hiljuti tegime vastu külaskäigu. Tulevikus
soovime tihedamat koostööd teha Kuldre lasteaiaga. Tartu Ülikooli ja Tartu Tervishoiu Kõrgkoolist
on praktikandid (hetkel 5 inimest) 
Lasteaed on liitunud „Kiusamisest vabaks“ metoodikaga. Sügisest on ühes lasteaiarühmas 
kasutusel projektõpe. Läbi projektõppe on väga hea viia ellu lapsest lähtuva kasvatuse 
põhimõtteid.
Juhtkonna poolt on sügisel uuendatud põhimäärus, koostamisel on uus arengukava. Kõigi 
töötajatega on  läbi viidud arenguvestlused. SWOT analüüs ja riskianalüüs on pooleli. Käimas on 
lastevanemate rahuloluküsitlus. Direktor ja õppealajuhataja lähevad aprillis arengukava 
koostamise koolitusele.
Plaanis on kirjutada projekt   HITSA  ProgeTiiger programmi. Sellega  tõstame laste  huvi, oskusi 
ning kaasatust inseneriteaduste vastu, suurendades tehnoloogiategevuste kättesaadavus. Kevadeks 
saab läbi aastane projekt „Tunnen, Tean, Oskan“.
Uue õppeaasta juhtkonna poolne plaan on võtta läbi Erasmus+ programmi üks noor õpetaja 
välismaalt. Sellega loodame tõsta töötajate soovi  töötada just selles lasteaias ja anda head infot 
oma lasteaiast ka väljapoole Eestit.
Lasteaia arendamisel näeme lähiajal tasandusrühma loomist. Sellel teemal on arutelud käinud 
hoolekogus, volikogus, erinevates komisjonides ja vallavalitsuses. Valla poolt on eraldatud raha 
katuse remondiks. Oluline on kõigi laste heaolu ja erivajaduste varajane märkamine. Soovitus 
valla poolt  on tööle võtta veel üks  logopeed.
 Päästeameti ettekirjutusest lähtuvalt toimub aprillis ventilatsiooni puhastus.



Säilitada head ja lastesõbralikku kollektiivi, toimus sügisel Vaikuseminutite koolitus. Osa võtsid 
kõik töötajad. Rühma oli appi võetud vabatahtlikud, erksamad lapsevanemad. Töötajatega 
teatrikülastused ja mõned traditsioonilised üritused. Töötajate tervisekontroll toimub mai kuus.
 Lusti Lasteaia hoolekogu on teinud ettepaneku, vähendada laste arvu rühmades kahe lapse võrra 
alates uuest õppeaastast september 2019. Aiarühmades 22 last, liitrühmas 18 last ja sõimerühmas 
14 last. Igas lasteaia rühmas on erilist tähelepanu vajavaid lapsi, et tagada kõikide  laste arenguks 
vajalikud tingimused kiidab juhtkond selle ettepaneku heaks. Laste arvu vähendamisega rühmas 
ennetame õpetajate läbipõlemist.

Kaia Pruuli: Palun haridusasutuste juhtide arvamust, kas on tarvis eraldi hariduskomisjon 
moodustada või soovitakse, et tööl oleks haridusspetsialist? 

Jaan Tamm: Mind aitab Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootöö spetsialist. Arutame omavahel 
erinevaid probleeme, tunnen, et tugi on olemas. Merle on abiks organiseerimisel.

Kadri Kõiv: Kas olete varem ühise laua taga istunud ja oma mõtetest, probleemidest rääkinud?

Katrin Martinfeld: Oleme ühise laua taga istunud koos raamatukogude ja rahvamajade 
juhatajatega. 

Merike Prätz: Soovin teie arvamust, kas peate vajalikuks, et vallajamas oleks üks töötaja, kes 
reguleerib tööd haridusasutuste ja ministeeriumi vahel?

Andrus Kompus: Praegu ei leia seda vajadust. Suhtleme nagunii ministeeriumiga. Oleneb, milline 
saab olema selle töötaja funktsioon. Kõik küsimused on lahendatud koostöös kooli pidajaga või 
ministeeriumiga. 

Andrus Kompus ja Katrin Martinfeld: Haridusasutused vajavad abi projektide kirjutamisel. 
Kasutegur oleks palju suurem, kui projekte kirjutaks pädev inimene vallast ja tegeleks projektiga 
kuni aruandluseni välja. Võru Linnavalitsuse projektijuht kirjutab nii haridusvaldkonna-, 
kultuurivaldkonna-, kui ka ehitusprojekte. 

Katrin Martinfeld: Haridus- ja Teadusministeeriumi poolt tulevat informatsiooni ei ole palju. 
Informatsioon tuleb eksamite ja tasemetööde kohta. Andmekaitse seaduse muudatused.

Riho Roon: Kui haridusasutuste juhtidel oleks valida, kas vallavalitsus võtab tööle haridusnõuniku 
või projektijuhi, siis kumma valiksite?
Katrin Martinfeld, Andrus Kompus: Tunneme suuremat puudust projektijuhist. 

Toimus arutelu, kuidas muuta Antsla Gümnaasium õpilastele atraktiivsemaks, et nad jääksid siia 
edasi õppima, mitte ei läheks teistesse riigi gümnaasiumidesse. 

Margus Klaar: Kuna meie rahaline võimekus seab piirid ja me ei saa tööle võtta mitmeid töötajaid 
ja moodustada mitmeid komisjone, teen ettepaneku võtta olemasolevasse haridus- ja 
kultuurkomisjoni juurde haridusinimesi. Vallavalitsusel kaaluda vajadusel võimalust jagada 
haridusnõuniku ülesanded olemasolevate töötajate vahel.   
Riho Roon: Minu seisukoht on, et kooli juht on kooli direktor ja ei ole õige, et keegi hakkab 
direktoreid õpetama, kuidas kooli juhtida. 
Haridus- ja kultuurikomisjoni esimehele ei antud võimalust komisjoni komplekteerimiseks ja 
haridustöötajate kaasamiseks.   



Haridus- ja kultuurikomisjoni liikmed tegid vallavalitsusele ettepaneku:
- kaaluda projektide kirjutaja tööle võtmist;
- kaaluda haridusasutuste juhtide kokkukutsumist üks kord kvartalis, volitatud isiku poolt;
- kaaluda raamatukogude juhtide kokkukutsumist üks kord kvartalis, volitatud isiku poolt;
- kaaluda rahvamajade juhtide kokkukutsumist üks kord kvartalis, volitatud isiku poolt.

2. Ülevaade koolieelsetest lasteasutustest

Ülevaate koolieelsetest lasteasutustest andis vallavanem Avo Kirsbaum.

Antsla valla lasteaiad:
Kuldre Kool lasteaed „Sipsik” - kohti 60, täidetud 49;
Kuldre Kool lasteaed „Sipsik” - arvestuslik kohamaksumus 349 €/kuus;
Õppemaks, 5€/kuus;
Toidupäeva maksumus 1,60 €/päev.

Lusti lasteaed - kohti 132, täidetud 117;
Lusti lasteaed -  arvestuslik kohamaksumus 364 €/kuus;
Õppemaks, 5€/kuus;
Toidupäeva maksumus 1,80 €/päev.

Koolieelse lasteasutuse seadus (KELS)
Laste arv rühmades
 1) sõimerühmas kuni 14 last + 2;
 2) lasteaiarühmas kuni 20 last + 4;
 3) liitrühmas kuni 18 last + 2;
4) tasandusrühmas, kus käivad spetsiifiliste arenguhäiretega lapsed, kuni 12 last.

Lusti lasteaia rühmad 6 (tk) EHIS andmed: 

Kood Nimetus Liik Õppekeel Vanus    Vanus Kohti    Õppureid
min.    max.

906 Hea Algus liitrühm eesti 2    8 20    20

901 Kakuke 3 kuni 6 a eesti 3    6 24    21

900 Lepatriinu 3 kuni 6 a eesti 4    6 24    20

905 Pääsuke 6 kuni 7 a eesti 6    7 24    22

908 Sipsik 3 kuni 6 a eesti 2    5 24    20

903 Õnneseen noorem rühm
3 kuni 5 aastased
kehtiv kuni 31.12.2014

899 Õunake sõimerühm eesti 1    3 16    14
kuni 3 aastased



Lusti Lasteaia kohalkäimise tabel august- detsember 2018 a. 

Kuldre Lasteaia kohalkäimise tabel august - detsember 2018 a. 

Kohal käimise tabelid, teistes KOV lasteaedades käivad lapsed ja teisteste KOV piirkondadest 
meil käivad lapsed (tabelid antud protokolli lisana).

Katrin Martinfeld: Kas tasandusrühm Lusti Lasteaeda tuleb?
Avo Kirsbaum: Vallavalitsus ja volikogu on heaks kiitnud, et Lusti Lasteaiale antakse juurde 1,0 
logopeedi kohta, et saaks rohkem tegeleda nende lastega, kes abi vajavad.
Tasandusrühma ei tule. 

Toimus arutelu.

Rühm    Aug
%

   Sept
%

  Okt
%

   Nov
%

   Dets
%

Tegelik 
õppurite arv 
rühmas*

Lubatud 
laste arv 
rühmas

Kesk-
mine

Õunake
(1,5-3 a)

12 66 57 67 72 13 16
55%

Hea 
Algus
(2-7)

11 51 46 59 53 20 20
44 %

Sipsik
(3-4)

35 70 62 59 51 20 24
55%

Kakuke
(4-5)

37 76 75 67 58 21 24
63 %

Lepatriin
u(5-6)

29 68 55 61 71 19 24
57 %

Pääsuke
(6-7)

25 77 67 66 68 22 24
61 %

Rühm  Aug % Tegelik õppurite 
arv rühmas*

Lubatud laste 
arv rühmas

Keskmine

Mängusipsikud
(1,5-4)

64 16 22
57%

Rõõmusipsikud
(3-6)

48 18 22
66 %

Tähesipsikud
(5-8)

58 15 16
71%



Avo Kirsbaum: Lusti Lasteaia hoolekogult on tulnud ettepanek, vähendada kohtade arvu lasteaia 
rühmades. Vallavalitsus ei näe praegu selleks põhjust ja vajadust. Peame raha numbreid vaatama ja
seda, kui palju käib lapsi tegelikult kohal, see jääb 60-70% juurde. 

Katrin Martinfeld: Lusti Lasteaias on praegu 6 rühma. Erinevates rühmades on kokku 11 
tasandusrühma last. Ettepanek on komplekteerida nendest lastest 1 tasandusrühm ja järele jääb 5 
tavalastest koosnevat rühma. Meie kooli juhtidena oleme sellest väga huvitatud, et see 
tasandusrühm tekiks, sisemise ressursi jagamise teel. 

Riho Roon: Kui haridusasutuste juhtide poolt tuleb vihje, et tarvis on kokku saada ja mingit 
probleemi arutada, siis kutsume teid komisjoni koosolekule.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

18.00 lahkusid haridusasutuste töötajad

3. Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu muutmine

Komisjoni esimees Riho Roon tutvustas otsuse eelnõu „Antsla valla ja Urvaste valla 
ühinemislepingu muutmine” sisu:
Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse  § 22 lõike 1 punkti 101 ja haldusreformi seaduse § 16 
lõike 5 alusel Antsla Vallavolikogu o t s u s t a b:
1. Muuta Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu punkti 7.6.1 ja sõnastada see järgmiselt: 
„7.6.1 Raamatukogu põhiteenust osutatakse Antsla linnas, Haabsaares, Kuldres, Kobelas, Tsoorus 
ja Urvastes”. (Välja on jäetud Vaabina raamatukogu, millest on palju räägitud, et külastatavust ei 
ole). 
Toimus arutelu.
Avo Kirsbaum: Oleme arutanud, et Haabsaare raamatukogu võiks jääda Antsla Linnaraamatukogu 
haruraamatukoguks, kus Haabsaare kandi inimestel oleks võimalik käia raamatuid laenutamas 1-2 
kord nädalas. Võimalik, et raamatukogu jätkab oma tegevust naisseltsi ruumis, mis on hetkel 
rendile antud.
Ümber tuleks vaadata Urvaste külas asuva raamatukogu töökorraldus, kui tihti avatud on ja kes 
raamatuid laenutama hakkab. Oleme mõelnud, et ta võiks jääda Kuldre raamatukogu 
teeninduspiirkonnaks. Kuldre raamatukogu töötaja töö tuleb vastavalt korraldada.  

2. Muuta Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu punkti 7.7.1 esimest lauset ja sõnastada see
järgmiselt:
„7.7.1 Tööd jätkavad kõik kultuurimajad asukohaga Tsoorus, Antslas ja Uue -Antslas”. 
Toimus arutelu.
Avo Kirsbaum: Plaanis on need asutused viia ühise juhtimise alla. Otepää valla näitel on 
rahvamajadel üks kultuurijuht ja igal majal oma perenaine. Nemad on sellise korraldusega rahul.

Komisjoni liikmed toetasid otsuse eelnõud ja tegid ettepaneku esitada see volikogule 
kinnitamiseks.

4. Informatsioon
4.1 Evelyn Tõniste: Antsla piirkonna meistrite päev toimub 1. juunil Antsla Kultuuri- ja 
Spordikeskuse juures, kuna Antsla linnas algavad Maanteeameti projekti kohaselt kaevamistööd. 



4.2 Avo Kirsbaum: Ettepanek on korraldada järgmine haridus- ja kultuurikomisjoni koosolek 
Urvaste koolis, kuna paljud ei ole seal majas käinud.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Riho Roon Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


